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Expertní analýza 
 

Název projektu Michael Kocáb 

Evidenční číslo projektu 3575-2020 

Název žadatele CineArt TV Prague s.r.o. 

Název dotačního okruhu Výroba českého kinematografického díla 

Název výzvy Výroba dokumentárního filmu 

Číslo výzvy 2020-2-6-17  

 
 
Jméno a příjmení autora expertní analýzy Ludmila Cvikova 

Datum vyhotovení 30-05-2020 

 
Obecné hodnocení žádosti o podporu: 
 

 
Po predchádzajúcich veľmi úspešných dokumentárnych filmoch venujúcich sa významným osobnostiam 
(V.Čáslavská, M.Kubišová, J.Suchý atd.) sa významná česká režisérka Olga Sommerová rozhodla vytvoriť 
filmový dokument o hudobnikovi, skladateľovi, občianskom aktivistovi a politikovi Michaelovi Kocábovi. Pre 
mnohých bude tento film určite veľkým objavom v bohatosti tém, nie všetci vnímajú M.Kocába ako aktívneho 
a zodpovedného občana, človeka, ktorý sa v 1989 roku zaslúžil o dialóg medzi komunistami a disidentami, 
alebo o odchod sovietskych vojsk z ČSSR. Svojim filmom chce režisérka zachytiť úlohu jeho osobnosti 
v našich dejinách ako i v jeho rôznych podobách.  Podobne ako v predchádzajúcich filmoch pôjde o hĺbkovú 
štúdiu a má zámer prepojiť archívne zábery z minulosti s rozhovormi a súčasnosťou, Michael Kocáb vyjadril 
svoj osobný súhlas k spolupráci. Režisérka chce sledovať tri hlavné motívy života M.Kocába, ktorými sú jeho 
detstvo a súkromný život, Kocáb ako hudobník a Kocáb ako občan a politik. Všetky tieto motívy sú podrobne 
a príťažlivo rozvedené v podrobnom a precíznom treatmente, ktorý je ilustrovaný dobovými fotografiami. 
Vyplýva z neho, že mu predchádzal podrobný research a že projekt je precízne spracovaný a pripravený 
k realizácii. Kameramankou filmu bude dlhodobá spolupracovníčka a režisérka Olga Malířová Špátová. 
Producent Viktor Schwarz má realisticky premyslené financovanie filmu, vrátane crouwdfundingu, jeho 
marketing už od fáze natáčania a podrobne aj možnosti jeho distribúcie (vrátane LOI CinemArt). Som 
presvedčená, že sa môžeme tešiť na ďaľší skvelý dokument o výnimočnej osobnosti našej doby - Michaelovi 
Kocábovi. 
 
 

Udělení podpory Doporučuji  
Podrobná analýza žádosti o podporu 
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Hodnocená kritéria  
 

1. Umělecká kvalita projektu (doporučený rozsah: max. 1500 znaků) 

Treatment predloženého dokumentu bolo radost čítať a jasne z neho vyplýva, aký hĺbkový a poctivý 
research jeho príprave predchádzal. Tiež tak zo synopse ako aj treatmentu cítiť  obrovský záujem a znalosť 
vytýčených tématických línií. Pani režisérka má podrobne naštudovanú tvorbu Michaela Kocába a jasnú 
predstavu, ako bude postupovať. Osobne bolo pre mňa cťou tento projekt môcť čítať a hodnotiť, takáto 
kvalita nie je bežná. V dokumente sa budú prelínať tri hlavné motívy ako aj rozhovory zo súčasnosti. 
Detstvo v rodine evangelického farára a ťažkosti s tým spojené, jeho hudobná výchova vďaka mame, jeho 
dospelý život. Druhá línia sleduje M.Kocába ako hudobníka a zakladateľa kultovej kapely Pražský výběr, 
speváka, skladatela autora piesni, scénickej hudby (multimediálny projekt Laterny magiky s baletom – 
Odysseus) a vážnej hudby. Zložil tiež hudbu k viacej než 60 filmom, režisérku zaujímajú hlavne dva z nich. 
Má tiež zámer použiť scény z filmu Pražákum, těm je hej! Línia politická a občianská je veľmi bohatá na 
udalosti. Od zakladania OF cez zabránenie vojenskému zásahu komunistov, návrhu V.Havla na prezidenta, 
jeho činnost ako poslanca, ktorý sa zaslúžil o odchod svietskych vojsk z krajiny, funkcia ministra pre ľudské 
práva. V dokumente budú uvedené významné stretnutia píšúce dejiny, o.i. s Frankom Zappom. Línia 
súkromného života je veľmi bohatá a fascinujúca, tak ako celý materiál. Až sa čitateľ čuduje, že tento 
dokument vzniká až teraz. A zároveň sa zamýšľa nad tým, ako sa všetka tá bohatosť života Michaela 
Kocába do jedného dokumentu môže zmestiť. Predpokladám, že tvorcov v strižni čakajú ťažké časy... 
 

2. Personální zajištění projektu (doporučený rozsah: max. 800 znaků) 

Všetky významné zložky štábu sú už pre projekt zabezpečené a dohodnuté. Dramaturgička Hana 
Štibralová, kameramanka Olga Špátová, strihačka Blanka Kulová a ďaľší. V rámci prípravy prebehol 
hĺbkový prieskum možného materiálu v ČT a KF Praha, samotný Michael Kocáb tiež poskytol tvorcom svoj 
vlastný archív fotografii, filmov, video záznamov a písomný prísľub spolupráce. Česká televízia má veľký 
záujem na projekte spolupracovať a zámer producenta je spolupracovať aj so slovenským producentom, 
kdeže na Slovensku obrdžal MK vysoké štátne vyznamenanie. Projekt je precízne vypracovaný a hotový 
k výrobe, je z neho tiež cítiť obrovský elán a nadšenie. 
 
	

3. Přínos a význam pro českou a evropskou kinematografii (doporučený rozsah: max. 800 znaků) 

Význam a prínos dokumentu o Michaelovi Kocábovi pre českú kinematografiu sú veľké a neodmysliteľné. 
Takisto pre európsku, kdeže ide o udalosti ovplyvňujúce celý náš kultúrno-politický priestor, ktoré zvrátili 
dejiny celej Európy a vlastne aj sveta. Talentovaný umelec, génius nielen vo svojej oblasti, ale i občiansky 
vizionár určite zaujme divákov Strednej a Východnej Európy, ale aj inde. Súhlasím tiež zo slovami 
producenta pána Schwarza, že dokument má potenciál zaujať širokú paletu divákov rôznych vekových 
kategórií. 
 

4. Organizační a finanční zabezpečení projektu a kredit žadatele (doporučený rozsah: max. 1000 
znaků) 

Žiadosť je vypracovaná precízne a dostatočne informatívne. Jediné čo mi trochu chýbalo je podrobnejší 
opis štádia financovania. V samotnej žiadosti je uvedené, že k dátumu podania je zabezpečených 9,98 
percenta financií, ale toto tvrdenie som nevedela spätne nájsť v popise či finančnom pláne. Taktiež som vo 
finančnom pláne nevedela nájsť reflexiu plánovaného crowdfundingu, s ktorým má už producent pozitívnu 
skúsenosť, tak neviem, či som to prehliadla... Som však presvedčená o tom, že podávaný projekt svojou 
aktuálnosťou a originálnou osobnosťou Michaela Kocába a jeho bohatého života, ako aj faktom, že ho 
spracováva skvelá dokumentaristka Olga Sommerová zaujme potenicálnych finančníkov a projekt bude 
realizovaný. Skúsený a úspešný producent Viktor Schwarz je pre mňa tiež zárukou úspešnosti. Slovenský 
koproducent Arina je známy svojimi kvalitnými filmovými (ko)produkciami. Dovolím si byť v tomto bode 
trochu osobná: na tento dokumentárny film sa veľmi teším a verím v jeho potenciál. 
 

 















Expertní analýza 

Obecné hodnocení žádosti o podporu: 

Podrobná analýza žádosti o podporu 

Název projektu Nástroj války

Evidenční číslo projektu 3582-2020

Název žadatele 8Heas Productions s.r.o.

Název dotačního okruhu Výroba českého 
kinematografického díla

Název výzvy Výroba dokumentárního filmu

Číslo výzvy 2020-2-6-17

Jméno a příjmení autora expertní analýzy ŠimonŠpidla

Datum vyhotovení 25. 5. 2020

1. Válka a její psychologie, zkoumání látky na vlastní kůži 
2. Osobní zaujetí autora, otevřenost, dlouhodobý vývoj projektu 
3. Frekventované téma 
4. Konečné hodnocení 

- Film Nástroj války zkoumá duši vojáka. Jde o velmi atraktivní a velmi kinematografické téma, 
kde je část úspěchu daná již samotnou touhou obecenstva prožít při projekci simulaci extrémní 
situace. Přístup autora je originální v tom, že zkoumá duši vojáka sám v sobě, ač má k armádě 
a zabíjení spíše odpor. Autor jde s kůží na trh - před kamerou podstupuje psychoterapeutické 
seance, nechá se vystavit tvrdému výcviku. Film se tak stává intimním autoportrétem. Z 
dodaných materiálů je zřejmé, že autor má do prostředí válečných veteránů dobrý přístup. 
Fakt, že jsou vybraní protagonisté již mimo aktivní službu, lze považovat za výhodu, jejich 
výpovědi mohou být otevřenější.  Dlouhodobý vývoj projektu a osobní přístup autora dávají 
naději, že výsledný tvar nezůstane povrchní válečnou atrakcí, ale zobrazí něco z podstaty lidí, 
které válka přes svou zrůdnost znovu a znovu přitahuje. 

Udělení podpory Doporučuji 
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Hodnocená kritéria  

1. Umělecká kvalita projektu (doporučený rozsah: max. 1500 znaků)

− Na první pohled se zdá, že k tématu, které Nástroj války zpracovává, není již co dodat. Pohled 
do nitra vojáka na nesmazatelné šrámy, které v něm válka i samotné prostředí armády 
zanechali, byl poctivě zpracován v mnohých uměleckých dílech.  Z kinematografických 
jmenujme například Beau travail a Heart locker. Čím je však Nástroj války originální i v 
zahraničním kontextu je to, že hledá agresivního bojovníka v nitru v zásadě pacifistického 
umělce, který nemá s armádou nic společného.  Ač je princip dokumentaristy před kamerou 
často výrazem nemohoucnosti vymyslet něco lepšího, zde jde naopak o originální vstup. Autor 
se k tématu dostává přes vlastní odpor k vojenskému prostředí, zároveň si však nedopřává 
odstup pozorovatele a komentátora. Vše (vyjma účasti ve skutečném válečném konfliktu) testuje 
na sobě. 

− projekt je připraven k realizaci. 

2. Personální zajištění projektu (doporučený rozsah: max. 800 znaků)

− Štáb je kompetentní k natočení tohoto dokumentu. 

3. Přínos a význam pro českou a evropskou kinematografii (doporučený rozsah: max. 800 znaků)

−  Smrtelné nebezpečí a zabíjení jsou vedle lásky jedním ze dvou základních obchodních artiklů 
kinematografie. Přeshraniční dosah není v případě úspěchu vyloučen. 

- Téma války a bojovníků je v našich končinách něčím fantastickým, málo kdo z nás a našich 
rodičů má zkušenost s válečným konfliktem. Válka tak u nás nabyla podoby hry na vojáky, ze 
které se stal téměř národní sport (popularita airsoftu, domobrany, každoroční bitvy u Slavkova 
atd.). Je zřejmé, že Nástroj války má potenciál prozkoumat cosi, co se českých mužů velmi 
týká. 

4. Organizační a finanční zabezpečení projektu a kredit žadatele (doporučený rozsah: max. 1000 
znaků)

− Informace jsou dostatečné pro posouzení projektu. Informací k doplnění je, jaká část projektu je 
již natočena a co zbývá dotočit - 15 denní natáčení by bylo nedostatečné a z treatmentu vyplývá, 
že část materiálu již existuje.  Rozpočet je realistický, vyjma podcenění střihu, který je u tohoto 
druhu díla klíčovou složkou. Je pravděpodobné, že se postprodukce protáhne oproti 
harmonogramu. Společnost 8 heads productions je kompetentní k realizaci tohoto projektu. 
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Ekonomická expertní analýza 
 
Název projektu Jako letní sníh 

Evidenční číslo projektu 3587-2020 

Název žadatele VISTAFILM s.r.o. 

Název dotačního okruhu Výroba českého kinematografického díla 
Název výzvy 2. Výroba dokumentárního filmu  

Číslo výzvy 2020-2-6-17 
 
 
Jméno a příjmení autora expertní 
analýzy 

Veronika Kührová 

Datum vyhotovení 15.5.2020 
 
Obecné hodnocení žádosti o podporu 
 
Předkládaný projekt Jako čistý sníh je celovečerní dokudrama o životě J.A. Komenského, 
který předkládá zkušená produkce TV pořadů VISTAFILM. Již v tohle spatřuji problém, 
protože žádost je podaná na výrobu dokumentárního filmu a z povahy definice díla je 
dokudrama hraným filmem na motivy reálných událostí, což dokazuje i přiložený literární 
scénář.  
Pozitiva projektu určitě spatřuji v tom, že v době podání žádosti má vysokou zafinancovanost 
a financování je vícezdrojové, z SFK požadují „jen“ 15% celkového rozpočtu.  
Žádost je podaná úplná, dokládá veškeré financování.  
Bohužel se v žádosti vyskytují nejasnosti – např. o vzniku dokudrama a dokumentu (v žádosti 
se mluví jen o dokudramatu, ale smlouva s ČT odkazuje i na dokument – tedy vznik 2 AV 
děl), ohledně registrace na pobídky pro dokumentární filmy (projekt podaný na SFK je čistě 
hraný film, tedy nesplňuje podmínky hraného filmu na čerpání) nebo o tom, jak a zda bude 
film uveden v kinodistribuci (zatím to vypadá, že opět vzniká pouze TV dokument, jako tomu 
bylo v minulosti.) Taktéž jsou rozdílné výšky rozpočtu v žádosti a ve finančním plánu.  
 
Pokud odhlédnu od faktu, že se jedná o hraný film, pak věřím, že vznikne dílo takové úrovně, 
jako v případě předchozích filmů žadatelky o Jeronýmu Pražském či Janu Husovi. Tyto filmy 
jistě byly pracovány kvalitně pro TV ve stejném finančním modu, štábu a financování. Toto 
mne utvrzuje, že i předkládaný film bude stejné úrovně a kinopotenciál v něm nevidím. Sama 
žadatelka rovněž o kinodistribuci mluví dost neurčitě a vlastně zmiňuje jen jednotky 
speciálních uvedení a pak možnost jednat ohledně školních projekcí. Protože podle ní bude 
film pro širokou veřejnost – už proto věřím, že TV film je pro tento formát nejlepším médiem a 
měl by tedy čerpat pouze pobídky.  
 
Z podstaty výzvy – tedy výroba dokumentárního filmu – nemohu projekt doporučit.  
 
 
 
 

Udělení podpory Nedoporučuji  
 
Podrobná analýza žádosti o podporu 
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Rozveďte obecné hodnocení z první strany (zde můžete použít i údaje, které nelze zveřejnit 
na webu). Texty si nemohou věcně odporovat, zároveň by však neměly být totožné – 
nekopírujte jejich části. Informace ze žádosti opakujte jen v míře nezbytné pro vysvětlení 
vašeho hodnocení. 
Inspirujte se návodnými otázkami dle kategorie, kterou analyzujete, a svá tvrzení 
zdůvodňujte. Ne všechny otázky lze aplikovat ke všem typům projektů podávaných v daných 
okruzích, vyberte si proto jen ty, které považujete za relevantní, a doplňte je dle potřeby o 
další aspekty.  
Věnujte pozornost Výzvě, ve které byla žádost podána, zejména jejímu zaměření, kritériím a 
cílům. 
 
Hodnocená kritéria  
 
1. Srozumitelnost a úplnost podané žádosti (doporučený rozsah: max. 1000 znaků) 

S předloženou žádostí mám zásadní problém a to, že se nejedná o dokument, nýbrž o hraný film. Je 
to sice dokudrama, jak uvádí sama žadatelka, ale i dokudrama je žánrem hraného filmu, nikoliv 
dokumentu (prosímneplést s dokufikcí, zde bychom se již blížili, protože zde jsou dokumentární 
pasáže prokládány čistě hranými scénami – jako např. z portfolia VISTAfilm Hrabě Zinzendorf – síla 
přesvědčení) – tedy z tohoto pohledu žádost nesplňuje výzvu na výrobu dokumentárního filmu.  
Koprodukční smlouva přiložená žadatelkou ale uvádí, že vznikají 2 díla – dokument a dokudrama – se 
souhrnným rozpočtem 885tis. v koprodukčním vkladu bez DPH – smlouva je odevzdaná v draftu, 
nepodepsaná a bez příloh, tedy není jasné, jaká je struktura kontraktovaného díla. Smlouva byla podle 
registru uzavřená 11.3. tedy 5 dní po otevření výzvy na výrobu – žadatelé mohli doložit smlouvu nebo 
alespoň vysvětlit jeho koprodukční strukturu. Smlouva se navíc jmenuje nekinodistribuční, tedy není 
jasné, jaká je reálně zamýšlená distribuční strategie filmu.  
Pokud odhlédnu od tohoto zásadního faktu, pak stále v žádosti nacházím nedostatky. Producentská 
strategie je velmi vágní – jelikož se jedná již o několikátý takto koncipovaný projekt žadatele, čekala 
bych jasnou cílovou skupinu a distribuční strategii navíc v momentě, kdy žádá peníze na výrobu a má 
se natáčet relativně záhy (od 1.6.2020). V žádosti nacházím jen velmi obecné, že cílovou skupinou je 
široká veřejnost a že žadatelka osloví distributora alespoň pro školní promítání. Bohužel mi z toho 
vyplývá, že se jedná opět pouze o TV film s možností oněch zvláštních uvedení, jak je zmiňováno 
v žádosti, stejně jako tomu bylo v předchozích případech. TV vysílání je zajištěno, ale takovéto dílo by 
SFK měl podpořit na distribuci, nikoliv na výrobu.  

2. Rozpočet a finanční plán (doporučený rozsah: max. 1000 znaků) 

Vzhledem k tomu, že se jedná o hraný film (a k tomu ještě dokument), je rozpočet spíše 
nižší. Nemohu producentovi nakazovat, kolik by měli být autorské honoráře, to je čistě na 
domluvě s autorem, ale je zajímavé, že režisér projektu má menší honorář (210tis) než 
kameraman (280tis) a umělecká maskérka (250tis). Honorář producentky je na poměry 
celovečerního filmu, i vzhledem k ostatním pozicím, velmi nízký (60tis).v rozsahu 25ND. 
Největší diskrepanci vidím rozdílu uvedeného rozpočtu v žádosti a ve finančním plánu 
(finanční plán je o 821tis vyšší). K době podání žádosti žadatelka deklaruje 85% zajištěného 
rozpočtu, což dokazuje i smlouvami, vyjma čestného prohlášení o vlastním plnění ve výší 
470tis (bylo by taktéž dobré uvést, co se za něj považuje).  
Producenti mají velmi zavedený systém podpory svých filmů (F-nadace, Olomoucký kraj, 
Zlínský kraj, ČT…), který se opakuje ve většině jejich filmů, tedy jsou to stálý finanční 
partneři – prakticky 100% odběr jejich díla má ČT.  
Problém vidím ve filmových pobídkách, kdy rozpočet není dostatečný na pobídky pro hrané  
dílo (min. 15mil), protože dokument to podle mého názoru není – podle smlouvy s ČT ale  
vzniká i dokument, o něm se ale v žádosti nepíše, ale podle alokované pobídky se celý 
rozpočet i na dokudrama bude dokládat na pobídkách na dokument. Přijde mi to 
přinejmenším zvláštní a žadatelka by takovou situaci měla fondu vysvětlit.  
Koprodukční smlouva s ČT je doložena nepodepsaná, ale v registru smluv se tato smlouva 
již nachází podepsaná a uvedené částky sedí (podle zákona je spousta pasáží začerněná, 
ale částka souhlasí).  
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Jsou doložené smlouvy se Zlínským krajem, F-nadací, nadací Maranatha i s partnerem 
ADW. K pobídkám žadatel ještě není zaregistrovaný (alespoň podle aktualizovaného 
seznamu na webu fondu). 
 

3. Realizační strategie (doporučený rozsah: max. 1500 znaků) 

Časový harmonogram výroby filmu je dostačující, žadatelka dokonce uvádí už možnosti jiné 
realizace v návaznosti na současnou situaci, tedy tohle má promyšlené. Natáčejí záhy, již 
v červnu.  
Značný problém mám s distribuční strategií, která je poměrně vágní a neurčitá. Není to první 
dílo, které žadatelka v takové sestavě točí a se stejným účelem, tedy bych čekala, že doloží 
jasnou strategii exploatace, kterou mají již osvědčenou z předchozích projektů, bohužel tomu 
tak není.  
Z podstaty dotace od SFK na výrobu je žadatel povinen projekt uvést do distribuce alespoň 
v 10 veřejných projekcích, tedy aby si reálně mohli koupit lístek i běžní diváci. Uvedení v ČT 
a na ivysílání má projekt zajištěn. Žadatelka zatím jen plánuje, že by oslovili distributora pro 
školní představení.  

4. Kredit žadatele (doporučený rozsah: max. 800 znaků) 

Společnost VISTAFILM má na svém kontě mnoho dokumentů či dokumentárních sérií. Již 
v minulosti dokázala, že zamýšlený filmový koncept je schopná vytvořit – jmenujme např. 
Poslední útěk Jeronýma Pražského (historické dokudrama, ve kterém se odvíjí události 
posledních měsíců života Mistra Jeronýma Pražského, a které zdůrazňuje řadu souvislostí 
s dnešní dobou) či Jan Hus – cesta bez návratu (hraný dokument o závěrečné fázi Husova 
života, fiktivní příběh postavený na historických skutečnostech). Oba filmy byly uvedeny 
v České televizi a jsou dostupné na ivysílání. A oba jsou to hrané filmy, nikoliv dokumenty. U 
těchto dvou zmiňovaných a mnoha dalších vytvořili koncept financování, který se jim osvědčil 
(z velké většiny ze soukromých zdrojů) a teprve film o J.A. Komenském chtějí realizovat za 
pomoci SFK. Jistě vznikne stejně kvalitní dílo, jako v předchozích případech, k tomuto filmu 
mají opět hvězdné obsazení, ale je na Radě fondu, zda si myslí, že TV film by měl získat 
podporu od SFK mimo pobídky.  
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Ekonomická expertní analýza 
 

Název projektu Obnažené vztahy 

Evidenční číslo projektu 3600-2020 

Název žadatele Hypermarket Film s.r.o. 

Název dotačního okruhu Výroba českého kinematografického díla 

Název výzvy Výroba dokumentárního filmu 

Číslo výzvy 2020-2-6-17 

 
 
Jméno a příjmení autora expertní analýzy Jarmila Poláková 

Datum vyhotovení 25. 5. 2020 

 
Obecné hodnocení žádosti o podporu 
 

 
Film Obnažené vztahy je na věčné téma vztahů mezi nejbližšími – dětmi a rodiči. Tyto vztahy jsou 
nejcitlivější a tedy nejsložitější a týkají se většiny z nás. Dalším tématem je rodinné soužití s výraznou 
uměleckou osobností. 
Film bude dvojportrétem otce - svérázné osobnosti, fotografa provokativních erotických fotografii, dnes 
sedmdesátníka a jeho dcery – filmové střihačky. Ta se během film bude snažit „prokopat“ (jak uvádějí autoři 
v treatmentu) přes pózy a urputnosti svého otce k jeho upřímnému uvědomění si sám sebe a vztahu mezi 
nimi.  
 
Ve filmu budou autoři pracovat s archivním filmem Help, který dcera Blanka natočila jako studentka FAMU 
před více než dvaceti lety – portrét svého otce. V kterém jak sama píše její otec dominoval jako režisér a 
jeho energie nenechala Blance – režisérce filmu moc prostoru. Zde bude i zajímavý vizuální kontrast jak se 
otci prožitých dvacet let vepsalo do tváře a do jeho chování a jak se z Blanky stala za dvacet let 
sebevědomá žena. 
 
Tento tip dokumentárních filmů z velké části utvoří události, které nastanou během natáčení, některé mohou 
autoři predikovat, ale skutečnost většinou překvapí.  
Z předloženého treatmentu je patrné, že autoři jsou dobře připraveni na to jak se bude skutečnost odvíjet. 
K natáčení filmy se rozhodli po ročním vývoji, předtáčkách a konzultacích s dramaturgy. Bude skvělé když 
ve filmu bude situační humor, tak jak se autoři zmiňují. 
 
Bude zajímavé sledovat zda se Blance podaří dostat se k jádru osobnosti svého otce, ale v tomto případě 
bude i cesta cíl.  
Úskalí vidím v tom, že Blanka je sama protagonistkou filmu i jeho střihačkou a nevím zda je možné si 
zachovat od tématu odstup, když je tvůrce tak silně citově zainteresován.  
 
Téma filmu je velmi obecné a stále aktuální - vztah otce (tvůrčí, silné osobnosti) a dcery, která se snaží 
v něm najít citlivého a vnímavého člověka bez vnějších póz.  
Oba autoři projektu se dobře znají, studentský film Help natáčeli spolu.  
Proto si myslím, že v tvůrčím tandemu Remunda – Kulová má film dobré divácké a filmové šance. 
 
 

Udělení podpory Doporučuji  
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Podrobná analýza žádosti o podporu 
 

Rozveďte obecné hodnocení z první strany (zde můžete použít i údaje, které nelze zveřejnit na webu). 
Texty si nemohou věcně odporovat, zároveň by však neměly být totožné – nekopírujte jejich části. 
Informace ze žádosti opakujte jen v míře nezbytné pro vysvětlení vašeho hodnocení. 
Inspirujte se návodnými otázkami dle kategorie, kterou analyzujete, a svá tvrzení zdůvodňujte. Ne všechny 
otázky lze aplikovat ke všem typům projektů podávaných v daných okruzích, vyberte si proto jen ty, které 
považujete za relevantní, a doplňte je dle potřeby o další aspekty.  
Věnujte pozornost Výzvě, ve které byla žádost podána, zejména jejímu zaměření, kritériím a cílům. 

 
Hodnocená kritéria  
 

1. Srozumitelnost a úplnost podané žádosti  

Žádost je úplná dobře zpracovaná, vypovídající o promyšleném záměru celého projektu. 
Jen ve formuláři popisu projektu jsou zmíněna relevantní témata pro českého diváka – Pražské jaro, 
emigrace, normalizace... v treatmentu není zmíněno jak se tyto události a doba ve filmu objeví. 
 
V žádosti v kapitole harmonogram projektu se zmatečně pletou dny a měsíce – ale hodnotitel se 
nakonec zorientuje. 

2. Rozpočet a finanční plán  

 
Jednotlivé položky rozpočtu jsou účelné a transparentní, jejich výše odpovídá rozsahu natáčení (40dnů, 

natáčení v Německu a USA) a 100dnů střihu. Financování je více zdrojové - žadatel do výroby vkládá 
vlastní výrobní kapacity a finanční hotovost. Má rozjednanou koprodukci s Českou televizi a zahraničním 
koproducentem - Wingman Media. O distribuci vznikajícího filmu má zájem – zahraniční sales agent – 
Taskovski Films. 

Finanční vklad od soukromých koproducentů zatím není doložen ač žadatel uvádí, že je potvrzeno 
smlouvou. Toto může doložit při slyšení. 

Výše žádané podpory je přiměřená vzhledem k rozsahu natáčení a k celkovým nákladů na projekt. . 	
	
	

3. Realizační strategie  

 
Žadatel má propracovanou a realistickou producentskou strategii jak z hlediska vývoje natáčení tak 
budoucí distribuce a oslovení cílové skupiny – premiéra na MFDF  Ji.hlava kde je největší divácký 
potenciál. Zaujme-li film na festivalu je pak důležitá  „šuškanda“ podpořená dobrými PR prvky – to 
společnost Hypermarket Film umí. 
 
Časový harmonogram je vzhledem k observačnímu natáčení nastaven realisticky. 

 
 

4. Kredit žadatele  

 
Žadatel je výrazným a úspěšným producentem dokumentárních filmu v Česko-moravské kotlině, ale i 
v evropském kontextu. Jejich dokumentární filmy jsou úspěšné v kinodistribuci, mají dobrou sledovanost na 
internetových platformách a jsou úspěšné na domácích i zahraničních festivalech.  
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Expertní analýza 

Obecné hodnocení žádosti o podporu: 

Podrobná analýza žádosti o podporu 

Název projektu Všechno dobře dopadne

Evidenční číslo projektu 3601-2020

Název žadatele Mimesis Film s.r.o.

Název dotačního okruhu Výroba českého kinematografického díla

Název výzvy Výroba dokumentárního filmu
Číslo výzvy 2020-2-6-17

Jméno a příjmení autora expertní analýzy Šimon Špidla

Datum vyhotovení 18.5. 2020

1. Filmová esej, obraz lidské společnosti, ekologické téma, otázka existence lidského druhu 
2. Silné a aktuální téma, otevřená interpretace, zkušený tým, promyšlená metoda 
3. Zvolená metoda (záměrně) neobsahuje jakékoliv vodítko ke konečné struktuře filmu  
4. Konečné hodnocení 

- Všechno dobře dopadne může být nedoslovným, přitom zneklidňujícím komentářem k naší 
společnosti. Ve vztahu lidí a včel se jasně odráží současná ekologická krize. Protagonisté filmu, 
včelaři, jako jedni z prvních pociťují dopady zničeného životního prostředí.  Dá se tedy 
očekávat, že budou mít o čem mluvit a že se v jejich postojích promítne současný stav naší 
civilizace. Tvůrci používají metodu, kterou si vícekrát ozkoušeli - sběr materiálu bez toho, aniž 
by měli představu o tom, kam budou nakonec scény zařazeny. Tento jinak zdravý přístup má v 
tomto konkrétním případě i svá úskalí: hlavní komponenty, ze kterých se film skládá, v sobě 
totiž neobsahují přirozený prvek vývoje - v časovém horizontu jednoho roku se toho v životě 
včelaře asi příliš nezmění, ani nelze příliš spoléhat na nečekané události. Struktura bude tedy 
čistě esejistická a to je z hlediska udržení celovečerní stopáže velmi obtížná disciplína. Z 
žádosti však vyplývá, že tato metoda byla zvolena jako tvůrčí prostředek, který má napomoci 
čistému vidění ve fázi natáčeni. 

Udělení podpory Doporučuji 

Strana  1



Hodnocená kritéria  

1. Umělecká kvalita projektu (doporučený rozsah: max. 1500 znaků)

− Ústřední myšlenka filmu - nemoc civilizace - byla již zpracována v mnoha provedeních. Její vyjádření 
skrze jediné téma včel slibuje, že půjde o neokázalý a nemoralizující způsob zobrazení jinak velkolepého 
námětu.  

− Osobní postoj autora k látce je zřejmý, výběr postav jasně naznačuje autorův postoj k tématu.  
− Tvůrci budou spoléhat na obrazovo - zvukové metafory, na rozvolněnou strukturu, na nedoslovnost i 

mnohoslovnost filmové řeči. Takový asociativní způsob montáže dovoluje spojovat zdánlivě nespojitelné i 
se pohybovat na hraně srozumitelnosti a přesto vyjádřit myšlenku. Některé paralely obsažené v 
treatmentu mohou v literární podobě vyznívat otřepaně (píle včelstva = píle hudebníků, včely = lidé), ve 
filmové řeči ale skrývají značný potenciál vystihnout nečekané souvislosti. Vše záleží na intuici tvůrčí 
dvojce autor a střihač. 

− Projekt je připraven k realizaci. 

2. Personální zajištění projektu (doporučený rozsah: max. 800 znaků)

− Tvůrčí tým je zcela kompetentní k tomu, aby byl film realizován. Těžko hledat v českém dokumentárním 
filmu zkušenější tvůrce. 

3. Přínos a význam pro českou a evropskou kinematografii (doporučený rozsah: max. 800 znaků)

− Pro západní kinematografii může být zpracování příliš nekonvenční a nesrozumitelné, na druhou stranu 
se dá očekávat zájem skrze ekologickou tematiku. 

4. Organizační a finanční zabezpečení projektu a kredit žadatele (doporučený rozsah: max. 1000 
znaků)

− Informace obsažené v žádosti jsou úplné a srozumitelné. Rozpočet i profil společnosti je v souladu se 
záměrem realizace. 
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Ekonomická expertní analýza 
 
Název projektu Tady Havel, slyšíte mě? 

Evidenční číslo projektu 3614-2020 

Název žadatele endorfilm s.r.o. 

Název dotačního okruhu Výroba českého kinematografického díla 

Název výzvy Výroba dokumentárního filmu 

Číslo výzvy 2020-2-6-17 
 
 
Jméno a příjmení autora expertní analýzy Tereza Krejčí 

Datum vyhotovení 25.5.2020 
 
Obecné hodnocení žádosti o podporu 
 
Hlavní silné stránky 

- exkluzivní materiál ze života Václava Havla 
- osobnost Václava Havla je fenomén, který otevírá dveře k mezinárodní distribuci 
- část financování zajištěna úspěšnou crowfundingovou kampaní 

 
Hlavní slabé stránky 

- nejasné obsahové zpracování 
- vysoký rozpočet 
- nejasný vstup slovenského koproducenta 

 
Zkušený producent žádá o dotaci na dokumentární film o Václavu Havlovi vycházející především 
z materiálů, které natočil režisér Petr Jančárek v posledních letech ex-prezidentova života a které nebyly 
nikdy uveřejněny. Žádost je podávána opakovaně. Rozpočet je vysoký, nejvyššími položkami jsou odměny 
za natočený materiál a obrazová postprodukce. Obě tyto položky považuji za nadhodnocené. Finanční plán 
se jeví jako reálný, vznikne-li výjimečné dílo. Přiložené materiály bohužel k pojetí dokumentu a jeho 
zpracování příliš konkrétní nejsou. Připravované natáčení podkladů pro animované sekvence není blíže 
konkretizováno. Distribuční a marketingová strategie je správná, konkrétní distributor však nebyl osloven. 
Není jasné, jaká bude úloha zmiňovaného slovenského koproducenta. Projekt se z pohledu obsahu a 
zpracování nachází spíše v neukončené fázi vývoje.  

Udělení podpory Nedoporučuji 
 
Podrobná analýza žádosti o podporu 
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Rozveďte obecné hodnocení z první strany (zde můžete použít i údaje, které nelze zveřejnit na webu). 
Texty si nemohou věcně odporovat, zároveň by však neměly být totožné – nekopírujte jejich části. 
Informace ze žádosti opakujte jen v míře nezbytné pro vysvětlení vašeho hodnocení. 
Inspirujte se návodnými otázkami dle kategorie, kterou analyzujete, a svá tvrzení zdůvodňujte. Ne všechny 
otázky lze aplikovat ke všem typům projektů podávaných v daných okruzích, vyberte si proto jen ty, které 
považujete za relevantní, a doplňte je dle potřeby o další aspekty.  
Věnujte pozornost Výzvě, ve které byla žádost podána, zejména jejímu zaměření, kritériím a cílům. 

 
Hodnocená kritéria  
 
1. Srozumitelnost a úplnost podané žádosti (doporučený rozsah: max. 1000 znaků) 

Žádost je z formálního hlediska úplná. Žádost je podávána opakovaně, nyní je snížen rozpočet, upraven 
finanční plán a zahrnuty připomínky Rady.  
 
K žádosti je připojen teaser a ukázka z plánovaného dokumentu.  
 
Žadatel považuje projekt za kulturně náročné kinematografické dílo, což jeho povaze odpovídá. Projekt 
je česko-slovenskou koprodukcí, podíl slovenského koproducenta na výrobě filmu není osvětlen. 
 
 

2. Rozpočet a finanční plán (doporučený rozsah: max. 1000 znaků) 

     Celkový rozpočet je vysoký. Podíl požadované dotace na nákladech projektu je adekvátní.  
 
     V rámci vývoje jsou v rozpočtu vyčísleny položky odborní konzultanti, dramaturgové, překlady (01-10, 

11, 12), v rozpočtu se tyto položky již nezapočítávají. Nevím, zda jde o chybu součtu nebo tyto položky 
nemají být součástí rozpočtu. Rozpočet na vývoj projektu se blíží běžnému celkovému rozpočtu na 
televizní dokumentární film. Chápu, že rozpočtem jsou vyčísleny náklady na natáčení v délce 3 let, 
myslím však, že hodnotu materiálu (také vzhledem k časovému odstupu) je potřeba posuzovat jako 
nákup archivního materiálu, pak by šlo o položku výrazně nižší.  Na druhou stranu tyto položky jsou 
financovány z věcného vkladu koproducentů, takže z pohledu zajištění financí projekt dále nezatěžují.  

 
     Druhou nejvyšší položkou rozpočtu je obrazová postprodukce zahrnující i VFX a animaci. Je jasné, že 

všechny materiály natočené v hlubší minulosti bude třeba výrazně obrazově upravovat, přesto považuji 
celkově tuto položku rozpočtu za nadhodnocenou. Otázka animace a další efektů je nejasná úplně, 
přiložený scénář animací více jasno do této skutečnosti nepřináší. V září je naplánováno natáčení 5 dní 
ve studiu, které má být součástí výroby animovaných vstupů. Z přiložených dokumentů není jasné, co je 
pro natáčení plánováno. Plánovaný rozpočet na kamerovou techniku (3.500,-Kč/den) počítá se 
zapůjčením fotoaparátu? Nebo jen dokumentární kamery? Ani rozpočtovaná položka na osvětlovací 
techniku (4.000,-Kč/den) nijak nenapovídá, že by plánované natáčení směřovala do ateliéru nebo jako 
podklad pro animované vstupy.  Rozpočtovaný skript (70.000,-Kč) bude využit na toto natáčení? Nebo 
pro popis natočeného materiálu? Vysoké jsou také položky za nákup archivního materiálu (600.000,-Kč) 
a archivní hudby (800.000,-Kč), tyto položky producent v explikaci zdůvodňuje, i přesto je považuji 
zejména položku za nákup archivního materiálu za velmi vysokou a neodpovídající skutečnosti.  

 
     Co se skrývá pod položkou Delivery materiály (29-01) ve výši 120.000,-Kč? Poplatky fondům 40.000,-Kč 

za 3 podání také nejsou příliš jasnou, i když ne tolik významnou položkou.  
 
     Producent si účtuje max. možné režijní náklady (7%), vzhledem k absenci production fee a vzhledem 

k časovému harmonogramu jde o odůvodněnou částku. 
 
     Finanční plán je reálný pro dokument s mezinárodním potenciálem. Počítá se vstupy koproducentů, 

veřejnoprávních televizí ČR a SR, filmových fondů obou zemí, minimální garancí distributora, 
předkupem práv další televizní stanice a filmovými pobídkami. Potvrzeným finančním vkladem je také 
vysoká částka vybraná na crowfundingové platformě (přes 1 milion Kč). 
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3. Realizační strategie (doporučený rozsah: max. 1500 znaků) 

Žadatel má poměrně jasnou představu, pro koho dílo vytvořit a jakým způsobem ho distribuovat a 
propagovat. Po stránce obsahové už tak jasno není. Režisér má k dispozici nepochybně exkluzivní 
materiály, tedy záznamy z posledních 3 let života Václava Havla a oprávněně cítí potenciál tohoto 
„pokladu“. Chybí však jasný scénář, který by do pohledu na osobnost Václava Havla přinášel něco 
nového, nepředpokládaného, zajímavého. Připomínat velké osobnosti naší historie je určitě nutné a 
přínosné, ale stavět portrét člověka především na materiálu z posledních let jeho života, je dost složitý a 
možná až nesplnitelný úkol. Důkazem budiž scéna z vybraného materiálu, kde Václav Havel s Milošem 
Formanem hledají „disketu“ s koncertem, která působí až jako dehonestující dojmem a nepřináší jinou 
informaci než to, že obě slavné osobnosti stárnou.  
 
Spojit dokumentární film s animací je velmi atraktivní a moderní způsob, poskytuje spoustu prostoru pro 
ozvláštnění klasického dokumentu, ať už jako zkratka, nadhled, vtip či doplnění chybějí linky nebo 
motivu. V případě tohoto projektu však využití animace zatím bohužel působí jen jako nápad bez 
jasného ukotvení. Doporučuji oslovit nějakého výtvarníka - animátora, mohl by do projektu vložit nové 
nápady a ozvláštnit ho, dát animovaným vsuvkám jasnou funkci. Také využití voice-overů známých 
osobností není více osvětleno a scénáristicky zpracováno. 
 
Producentův pohled na mezinárodní distribuci v souvislosti s postavou Václava Havla je správný, a 
pokud se projekt podaří zpracovat jako poutavé a inovativní dílo, šance na mezinárodní i americkou 
distribuci se jeví jako reálná. Bohužel se projekt stále pohybuje spíše v intencích vývoje a jeho konečná 
podoba je nejasná.  
 
Bylo by vhodné premiéru směřovat k nějakému výročí spojenému s osobou Václava Havla anebo 
historickému výročí.  

 

4. Kredit žadatele (doporučený rozsah: max. 800 znaků) 

Zkušený producent. Režisér má dostatek zkušeností pro realizaci dokumentárního filmu, věnuje se ale 
především televizní tvorbě. Dramaturg má zkušenosti především s televizní hranou tvorbou (s 
dokumentární tvorbou v pozici střihače). 
 
 
 

 

 







































 

 

Strana 3 

 

 

 











































 
 

Strana 3 
 
 

 



����������	
��
���	�������
���
�	���
��� ������ �
����
����	�����	���
��� ���	
���� �
���
�	�����
�
 ������������������� �
���
�	���������	����� �����	�
�����	���
���� �!������	����
���
�	����" �����	�����
�������	!����
#����	����" $%$%&$&'&()	

*����	�	�+���
��	�����	
��
���	������" ������������
,����	�"�����
�� ���������

-�
���	������
��	�������	�	������

����������	
�������	������	�����	��	�
���������	�����������	����������	��	�����	���	��������	

���
������	
 �����	�
������!	"�!	����	
������	����������	#���	�����	�	�����$������	
����������	%�����	&�������'	(���	��	�	��������	
������	�������������	�
�������	�	�����������	

����������	�	����)��!�*���	�	������������	+�	�	�������	���! �����	��	�����
���'

�� &�����	���� �� 	������ �� 	
�������	� � 	��������	
���������	����*�!��	��*�����	������������	
��������)	
�����!	������	�����	�	���������,	��-	��$*���	�.
��������	
��������	/����'

�� &�����	�����	������$	
�������	����	�������	�����*�����	��-�����	�	
��������	�	�!����	
��	�!	
������,	���	��������	������	�	
 ���*��	������*�!��	����������	
���	�	
�������'

0' %������	��������
� +���	����������	�������	��	������	�$�� ����	�	����������	�	���������	
 ������	-�����,	

������!	�������	�	������	1�������	�	�-���	���������	���2	��	���	�����������,	-�	����-��	
�����3���	�������	�
�������	-�����'

.�/�
��	�����" ,�������� 	0	�
���������	 4�������	��	�$��-��5

1������	�������	�������	�	������

��� �!"���#�$�%�&����$��'�� �(� �'��"���)�*����+,-�"��(��-'"���.��/�0��"��%�������� �1�/��"����2�#�3��
��4")������+�&��� 5$�5���(��� �"0����� �6�#)� 7�����+5�)�#8"�"�"�-�%�������('��/"��/�/�$&����"���
9�:��+�$�����-����"���(���/"��/��� �+'1�����#)"�%�(��� )� 5"���'� �7�&��&����$��'�
9��(���/"������� ���8+���"����+��������"������0��"���������)��/�"�0���� ��" ����'���, ��6�/"���;�� 7�$&�)
�"���)������(���� �"���� 7�+�")(,+�(��/��",�(��� ��8$&� ����8$&������'$&0� )#��"�����(��"��/���")0��"��%
(� �-�/�"��������� ��"�'0�����(�6"��/������(�"1�#)������7'���(��")��
<5��/"��(�������"�<8� 50� ���"��%�#)���-����"�(�����0���/+%���/�/'+����+51��'0����"%��'+���$'�,+�

2�����
��	������	

"����� �



(3 4������
�����	�	5������	������	�������	6������
��	�����7	���3	(%%%	����89
=���#)�����(����0���"�������+��� ��+����� )�� ��1���)0�$�-�/����������=��"��7�����(�$&�(�"���%0�-������
������&8�(��������'�(1����-�������+��"0��"��8���:���/��(1��+5"��'��0������&���$��$��*"���"������'0����� 8��
"�$&������$�83���$������� ��'+������(�����"����(�-��� ��%���)7��'�"��� ��"���+��� ������-�"0���#�>�/�����
-����"�:��+���5����(�6�/��(��+'��)� 8� )�

(3 :�����
�	�	!�������	����	6������
��	�����7	���3	(%%%	����89
� "��
����	�
����	������	�����������	/���)�	��������	
��	�����	����'	�!�*���	
���-��	��	�
�*�	

��-*�,	���	��	���������	
��!��'	6����	4��
 '	������$5	��	������	�-	������������$	�����'	7�����!	����	
8
��!	�����,	��	����	���	��*���	09	��	�����,	�$-	����	��������,	-�	��-	����	��$ �	���$	�	)��-���	
������$	4��������	�	
����!	�	���������������	��������	����$5	��-	
���!��$'	6����!	�$��	�
������	
����!	��	��$*���	"�!	�/������,	��	
 ���!	
�� �����	-������	�	
�����	����	�!���	�	�	����	
�/������	
 �
����	/�������	
����'

� ��������	
���	��	
�����'	���	��	
 ��
!�	:,0	���	4��-	����	;9<	���
����5	�	�������	���-�	-�����	�	����	
�
���
���������	�	�������!	��
��������'	=���-��	-���	�.�����	
������	����!�	����	�	�	����������	��	
�	>6?	�����	�
�����,	��-	�	������	�
����������	
�������	��	�	
�����'

�� :
��������	����
 �
	6������
��	�����7	���3	(;%%	����89
� @����������	���������	��	�����	��������	�-	�������'	7�����	��	�����	������	������������	�����)	

���! �����	��	������!�*���	�����,	���
��	��	�$����,	-�	��	��	�
����	�����	
��������	
��	
����)��!�*�	+�	��	����,	�����	����	�����	�	�!�����	�����)	
����	
��	�����
���	�	�
���/����	�
�������
/�������$'

�� <
���	�����
�
	6������
��	�����7	���3	=%%	����89
� �
��������	�	-�����,	���	�$��	����!��,	��	�������!	������	��������	
���
������	�	��	�	��	

�$��������	8�����'	=���-��	
�����������	����	8
��!	
 ������	����	�	������	���	���!��	���*�����	�	
���������	�����)	��	���������	
���������	�!�*�	����	�	
����������$	��
 ���*�	4���	��	��!�	�	

 ���-���	1��������	������$25'	7�	�����	������	����	��	�	��������	
 ����	�	�������!	�����	���*�����
/��������	
��/�������),	��� �	�
����	���	������	��������	
����'	(�	��$	�
�*�	�	��$�����	8�����	�	
�������	������,	����������	�	
����,	��-	�	������	�	�����!'

"����� �











 
 

Strana 1 
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Název projektu Poslední sezóna 

Evidenční číslo projektu 3620-2020 

Název žadatele Krutart s.r.o. 

Název dotačního okruhu Výroba českého kinematografického díla 

Název výzvy Výroba dokumentárního filmu  

Číslo výzvy 2020-2-6-17  

 
 

Jméno a příjmení autora expertní analýzy Ludmila Cvikova 

Datum vyhotovení 25-05-2020 

 
Obecné hodnocení žádosti o podporu: 
 

 
Témou navrhovaného dokumentárneho projektu je  klasický cirkus s drezúrou zvierat a akrobatickými 
predstaveniami ako bol ešte nie tak dávno v Európe veľmi známy a obľúbený, no momentálne je na 
ústupe, jeho existencia je ohrozená a v niektorých krajinách už dokonca zakázaná. A hoci dokumentov 
o cirkusoch existuje viacero, možno si mladá režisérka Ema Goričanová vybrala správny moment na 
zachytenie pomalého, ale bohužiaľ asi nezvratného zániku tejto unikátnej profesie a špecifického 
sveta. Jej záujem o tému a jej prvý celovečerný film so symbolickým názvom Poslední sezóna sú 
inšpirované predchádzajúcim štúdiom vizuálnej antropológie v Nórsku, ktoré zakončila diplomovou 
prácou v angličtine Behind the mask: A Traditional Circus in Times of Change, ako aj  krátkym filmom 
“Circus Berosini“, ktorý bol predstavený na niekoľkých festivaloch v Čechách i zahraničí. Režisérku 
natoľko táto téma zaujala, že chce vytvoriť celovečerný dokument a celý svoj doterajší research a 
nazbieraný materiál použiť ako materiál potrebný pre štádium vývoja, čo potvrdzuje aj producent. Hoci 
je režisérka ako debutantka celovečerného filmu relatívne neskúsená, producent Martin Juza je 
presvedčený, že v spojení so skúseným kameramanom, strihačom a dramaturgom môže vzniknúť 
zaujímavý dokument o unikátnom a zanikajúcom fenoméne cirkusu so živými zvieratami. Režisérka má 
už vybudovaný vzťah s hlavnou postavou, Karolínou Berouskovou, mladou ženou pochádzajúcou 
z rodiny s dlhodobou cirkusovou tradíciou. Pomocou nej chce hlbšie preniknúť do tohto uzavretého a 
fascinujúceho sveta s vlastnými pravidlami a hierarchiou a vyvinúť ďaľšie dramaturgické línie ako 
napr.drezúra zvierat vs.ochrancovia zvierat. Ako referenciu používa o.i. granddámu českého 
dokumentu, Helenu Třeštíkovú a jej empatiu a rešpekt s filmovými postavami, ktoré sú pre ňu samotnú 
tiež závažné. Natáčať by sa malo začať už čoskoro, s nadchádzajúcou cirkusovou sezónou a možným 
vplyvom súčasnej pandémie na ňu, je to pravdepodobne správne momentum, ktoré by sa nemalo 
zameškať. Projekt pôsobí zaujímavo a presvedčivo a zdá sa, že sú jeho tvorcovia riadne pripravený na 
jeho výrobu. 
 
 

Udělení podpory Doporučuji  
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Podrobná analýza žádosti o podporu 
 

1. Umělecká kvalita projektu (doporučený rozsah: max. 1500 znaků) 

Cirkus Berosini, o ktorom režisérka spravila krátky film v roku 2018 sa medzičasom rozpadol, rodina 
ho celý rozpredala a hlavná postava budúceho dokumentu, Karolína Berousková spolu so svojim 
otcom a sestrou začali vystupovať v cirkuse Jo-Joo, ktorý pre nich býval konkurentom. Toto je podľa 
mňa jedna z veľmi zaujímavých existujúcich línií rozprávania sledujúceho momentálny dynamický 
vývoj súčasnej ohrozenej existencie cirkusov. Ďalej chce autorka sledovať  existujúce hierarchie, 
milostný vzťah Karolíny a Romana, ktorý je bratrancom jej mamy, zároveň sledovať aj iných členov 
cirkusu, zvieratá a celkovo každodenný život tohoto malého a špecifického univerza. Súčasný tlak 
zvonku, tlak ochrancov zvierat na cirkusy tu tiež hrá dôležitú úlohu . Malý filmový štáb bude sledovať 
nadchádzajúcu sezónu cirkusu Jo-Joo, ktorý ako jeden z mála v Česku ešte prežíva. Tvorcovia majú 
zámer natočený materiál priebežne strihať a tak vyvíjať i ďaľšie možné nové témy, ktoré by sa im 
ponúkli. Autorka je zapálená pre tému a zdá sa, že má otvorený vstup a dôveru komunity, čo je pre 
dokument nevyhnutné. Jej diplomová práca sa dá stiahnuť v angličtine na internete, film som bohužiaľ 
nenašla a ani nebol producentom k žiadosti o podporu SFK pridaný, čo považujem za malé mínus. Vo 
svojej diplomovej práci autorka na začiatku spomína aj neuveriteľne fascinujúcu históriu tradičnej 
cirkusovej rodiny Berouskových, ktorej reflexiu by som ja osobne rada videla aj vo filme. Ak sa filmom 
podarí zároveň zachytiť úpadok tohto remesla, tak ako je plánované, môže vzniknúť originálne a 
príťažlivé dielo zaujímavé tak pre českého, ako aj medzinárodého diváka. 
 

2. Personální zajištění projektu (doporučený rozsah: max. 800 znaků) 

Hoci ide o celovečerný debut režisérky, ktorá doteraz natočila len jeden krátkometrážny dokument 
(ktorý bohužiaľ nemôžeme zhliadnuť, nenašla som ho k žiadosti pripojený), pôsobí na mňa žiadosť 
presvedčivo z viacerých dôvodov. Najhlavnejším z nich je fakt, že sa režisérka téme venuje už 
niekoľko rokov, má dôveru svojich protagonistov a umožnený prístup do ich uzavretej komunity. Ďalej 
má dôveru producenta, ktorý má premyslený pracovný postup. Pri podobných dokumentoch je dôležitý 
moment natáčania a verím tomu, že režisérka vycítila, že ten je práve teraz. Kameraman, strihač a 
dramaturg sú tiež zabezpečení a svojou profesionálnou skúsenosťou by mali mladú režisérku a jej 
víziu dopľňať. Keďže sa sezóna onedlho otvára, podpora SFK je pre projekt vitálna. Producent chce 
osloviť aj CZTV, ktorá sa môže stať ďaľším dôležitým koproducentom. 
 

3. Přínos a význam pro českou a evropskou kinematografii (doporučený rozsah: max. 800 
znaků) 

Ak by sa tvorcom podarilo zachytiť proces a a osobné drámy spôsobené zanikaním tohto unikátneho a 
zaujímavého remesla, vznikne tiež unikátny a dôležitý dokument. Cirkusy majú v Česku najmenej 
dvestoročnú tradíciu, remeslo a majetky sa dedia z rodiny na rodinu, cirkusy majú svoje vlastné prísne 
pravidlá a hierarchiu, bude určite fascinujúce nahliadnuť do nich a do súčasnej situácie, v ktorej sa 
nachádzajú. Pôjde naozaj o „posednú sezónu“, tak ako to sugeruje názov filmu? Dôležité je vniknúť do 
hľbky a nesnažiť sa zachytiť len určitý exotizmus, ktorý sa touto látkou trochu nebezpečne ponúka. 
Otázka a ochrana zvierat žijúcich v cirkusových podmienkach a pod drezúrou sú tiež dôležité. Téma je 
podľa mňa univerzálna a keď bude kvalitne spracovaná, môže dosiahnuť značný medzinárodný 
úspech, cirkusy sú alebo boli predsa obľúbené celosvetovo.  
	
 

4. Organizační a finanční zabezpečení projektu a kredit žadatele (doporučený rozsah: max. 
1000 znaků) 

Producent považuje za štádium vývoja proces výzkumu režisérky, ktorý urobila počas svojich štúdií a 
počas nakrúcania svojho úspešného krátkometrážneho filmu Cirkus Berosini. Kontakt režisérky 
s danou komunitou a jej znalosť pomerov sú v danom momente ešte dostatočne čerstvé a intenzívne. 
Producent pocítil aktuálnosť ale aj silný potenciál témy a logickým výberom skúsených profesionálov 
kľúčových profesionálov: kameramana, strihača a dramaturga chce výrobu projektu zabezpečiť aj 
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z tejto strany. Keďže pôjde o autorský dokumentárny debut, má ambíciu dostať sa s filmom na IDFA a 
podľa mňa aj veľkú šancu, má už dokonca aj osobné skúsenosti. Ďaľšiu festivalovú a distribučnú 
stratégiu má tiež logicky vypracovanú, trochu som nerozumela intencii predstavovať projekt na 
pitching fórach. Ak totiž producent nemá úmysel hľadať medzinárodných koproducentov, nedáva mi 
to, ani podľa časovoého harmonogramu moc zmysel. Projekt sa má začať točiť už o pár týždňov a má 
35 natáčacích dní. S plánovaným finančným plánom a možným MG salesa by mal byť projekt celkovo 
zafinancovaný. Plán zahrňuje aj postprodukciu a deliveries. Premiéra je naplánovaná  11-2021, teda 
na IDFA 2021. Časový harmonogram ako aj finančný plán sa mi javia ako logické a precízne 
vypracované. 
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